
Rada Gminy Piaski 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy 

 

Protokół nr 44/2023 

 

XLIV Posiedzenie w dniu 14 marca 2023  

Obrady rozpoczęto 14 marca 2023 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:40 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

 

Obecni: 

1. Grażyna Andrzejewska  

2. Bernard Dorsz  

3. Justyna Grobelna  

4. Jacek Jańczak  

5. Marek Majsnerowski  

6. Dariusz Naskręt  

7. Rafał Nowak  

8. Marcin Porzucek  

9. Hanna Powicka  

10. Karolina Przybylska  

11. Dagmara Rucińska  

12. Justyna Sarbinowska  

13. Beata Tyrakowska  

14. Łukasz Waleński  

15. Maria Wesołek  

Radny Jacek Jańczak – nieobecny  

 

Wiesław Glapka – Wójt Gminy  

Andrzej Konieczny – Sekretarz Gminy 

Bogumiła Sosnowska – Skarbnik Gminy  

 

Tematy posiedzenie  

1. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu na temat stanu bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie Gminy Piaski w roku 2022 

2. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego PSP w Gostyniu na temat bezpieczeństwa pożarowego w roku 2022 

3. Sprawozdanie delegatów Powiatowych Izb Rolniczych z działalności Izb w roku 2022 

4. Możliwość otrzymania dofinansowania zewnętrznego 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały nr 330/2023 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2023 r. 

6. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 331/2023 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2023-2028 

7. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 332/2023 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/301/2022 r. z dnia 

24 listopada 2022 r. w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla celów obliczenia 

wysokości zwrotu kosztów przewozu rodzicom dzieci niepełnosprawnych 

8. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 333/2023 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Piaski w 2023 roku 

9. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 334/2023 w sprawie zmiany Uchwały nr XXIV/192/2021 Rady Gminy 

Piaski z dnia 15 kwietnia 2021 r. w sprawie określenia wysokości i zasad ustalenia oraz rozliczenia dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Piaski 

10. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 335/2023 w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na realizację zadań 

inwestycyjnych obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, ich rozliczania oraz kontroli w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

11. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu na temat stanu bezpieczeństwa i 

porządku publicznego na terenie Gminy Piaski w roku 2022 

Radni z Informacją Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu na temat stanu bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie Gminy Piaski w roku 2022 zapoznali się poprzez aplikację e sesja. Informacje 

zamieszczono w porządku obrad wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy w dniu 14.03.2023r. 



Uwag nie wniesiono.  

 

Ad. 2. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego PSP w Gostyniu na temat bezpieczeństwa pożarowego w 

roku 2022 

Radni z sprawozdaniem  Komendanta Powiatowego PSP w Gostyniu na temat bezpieczeństwa pożarowego w 

roku 2022zapoznali się poprzez aplikację e sesja. Informacje zamieszczono w porządku obrad wspólnego 

posiedzenia komisji Rady Gminy w dniu 14.03.2023r. 

Uwag nie wniesiono.  

 

Ad. 3. Sprawozdanie delegatów Powiatowych Izb Rolniczych z działalności Izb w roku 2022 

Radni z Sprawozdaniem delegatów Powiatowych Izb Rolniczych z działalności Izb w roku 2022 zapoznali się 

poprzez aplikację e sesja. Informacje zamieszczono w porządku obrad wspólnego posiedzenia komisji Rady 

Gminy w dniu 14.03.2023r. 

Uwag nie wniesiono.  

 

Ad. 4. Możliwość otrzymania dofinansowania zewnętrznego 

Radni zapoznali się z możliwością dofinansowania zewnętrznego poprzez aplikacje e sesja. Materiały dołączono 

do porządku obrad wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Piaski dnia 14.03.2023r.  

Uwag nie wniesiono.  

 

Radna Maria Wesołek zapytała Wójta o: 

-  budowę farmy fotowoltaicznej w Piaskach 

- o działania jakie zostały podjęte w sprawie budowy drogi do strefy gospodarczej 

- o działania w sprawie popsutego mostu  

 

Pismo mieszkańców w sprawie farmy fotowoltaicznej otrzymali wszyscy radni. 

Wójt przedstawił sprawę budowy farmy fotowoltaicznej. Omówił kwestie prawne, dotyczące odległości 

pobudowania farmy, powołał się na decyzje wydane przez inne urzędy, wyroki SKO oraz sądów. Wójt 

poinformował, że gmina nie ma możliwości wydania decyzji negatywnej. Poinformował, że w tej sprawie są 

dwa wyjścia: przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego lub wydania 

pozytywnej decyzji ustalającej warunki zabudowy. Powiadomił, że Rada Gminy może przystąpić do 

miejscowego planu zagospodarowania terenu, który musi być podjęty w ciągu 9 miesięcy od dnia złożenia 

wniosku. Wniosek o wydanie decyzji ustalającej warunki zabudowy wpłynął w styczniu. Biuro planistyczne 

stwierdziło, że siedem miesięcy wystarczy na przygotowanie uchwały. Na wydanie wszystkich opinii 

potrzebnych do sporządzenia planu, każda instytucja ma trzydzieści dni, co może być ryzykiem, że  biuro 

planistyczne może nie zdążyć. Czasu jest bardzo mało, będzie liczył się każdy dzień. Mówił, że plan miejscowy 

jak również decyzja mogą być zaskarżone. Inwestor poniósł już pewne koszty związane z wydaniem decyzji 

środowiskowej. Poinformował o rozmowie z Proboszczem Parafii Ewangelicko Augsburskiej, z której wynika iż 

mieszkańcy Piasków nie przekonali go swoimi argumentami co do rezygnacji z inwestycji.  

Przewodniczący Rady poinformował, że jest po rozmowie z radcą prawnym, który potwierdził, że Rada Gminy 

może podjąć taką uchwałą z zachowaniem wszystkich ustawowych zapisów, zgodnie z obowiązującym prawem.  

Następnie poruszono kwestie sporządzenia planu miejscowego. Zasugerowano aby powołano się na studium i 

przy sporządzeniu planu zachować ciągłość zieleni. Poruszono temat obszaru, który będzie obejmował plan 

miejscowy. Zastanawiano się nad konsekwencją podjętej decyzji i odszkodowaniach. 

Wójt poinformował, że jeżeli zostanie podjęty plan miejscowy zablokuje działania pobudowania farmy 

fotowoltaicznej.  

Radni uznali, że przyjęcie planu miejscowego to na tą chwilę jedyne rozwiązanie.    

Wójt poprosił aby każdy Radny wypowiedział się w tej sprawie. 

Radny Marcin Porzucek – za przystąpieniem do sporządzenia planu   

Radny Dariusz Naskręt – za przystąpieniem do sporządzenia planu  

Radna Justyna Sarbinowska – za przystąpieniem do sporządzenia planu  

Radna Hanna Powicka – za przystąpieniem do sporządzenia planu 

Radny Marek Majsnerowski – za przystąpieniem do sporządzenia planu 

Radny Rafał Nowak – za przystąpieniem do sporządzenia planu 

Radny Łukasz Waleński – wstrzymał się /na chwilę obecną nie miał zdania/ 

Radna Beata Tyrakowska – za przystąpieniem do sporządzenia planu 

Radna Karolina Przybylska – za przystąpieniem do sporządzenia planu 

Radna Justyna Grobelna – za przystąpieniem do sporządzenia planu 

Radna Grażyna Andrzejewska – za przystąpieniem do sporządzenia planu 

Radna Dagmara Rucińska – za przystąpieniem do sporządzenia planu 



Radna Maria Wesołek – za przystąpieniem do sporządzenia planu 

Radny Bernard Dorsz – za przystąpieniem do sporządzenia planu 

Radny Jacek Jańczak – nieobecny  

 

Projekt uchwały zostanie wprowadzony do porządku obrad na najbliższą sesje Rady Gminy, która odbędzie się 

16 marca 2023r.  

 

Następnie Wójt omówił sprawę budowy nowej drogi dojazdowej do strefy gospodarczej. Poinformował, że w 

Poznaniu odbyło się spotkanie z dyrektorem WZD, które nie przyniosło oczekiwań w związku z czym 

wystosowano pismo do Marszałka Województwa, że Gmina nie wyrazi zgody na tak wąski dojazd do strefy 

gospodarczej. Dwukrotnie przeprowadzano rozmowy z Radnym Sejmiku Wojewódzkiego, który obiecał, że 

zajmie się sprawą. Odbędą się również spotkania z Marszałkiem Województwa. Wójt sądzi, że sprawa będzie 

pozytywnie rozwiązana. Poinformował, że przetarg ogłoszony był na zasadnie zaprojektuj wybuduj. Zgodnie z 

przetargiem inwestycja musi być zakończona i oddana w odpowiednim terminie. W przeciwnym wypadku 

przepadną środki z UE. Mówił, że Gminę zadowoli zapewnienie Marszałka Województwa Wielkopolskiego, 

który na piśmie przedstawi, że samorząd województwa wielkopolskiego wyasygnuje dodatkowe pieniądze na 

poszerzenie drogi.  

Radny Marcin Porzucek zwrócił uwagę na poszerzenie drogi po zakończeniu inwestycji. Powiedział, że po 

zakończeniu inwestycji nie będzie możliwości dojazdu na strefę.  

Wójt odpowiedział, że firma STRABAG ma pomysł na tą inwestycję, a chwili obecnej nie ma innej możliwości 

jak czekać na oddanie inwestycji. Radny sejmiku obiecał, że jeżeli będzie odmowa złoży interpelacje na forum 

sejmiku. Wójt uważa, że sprawa pójdzie w dobrym kierunku. Poinformował również o problemach związanych z 

budową drugiej obwodnicy. Na dzień 5 kwietnia zorganizował spotkanie dyrektorów z GDDKiA z Poznania i z 

rolnikami, właścicielami gruntów aby mogli wszystko wyjaśnić. Przy powstaniu drugiej obwodnicy będzie 

problem z przejazdem na pola. Kilku rolników na swoje pola w Drzęczewie Drugim będzie musiała przejechać 

przez trzy ronda (tj. ponad 4 km) ponieważ nie będzie innego wyjścia. Sprawę zgłaszają rolnicy. Na spotkaniu z 

wykonawca otrzymano informację, że od lat budują obwodnice i na wszystkich są tego typu problemy, których 

się nie uniknie. 

 

Wójt zabrał głos w sprawie naprawy mostu przy ul. Dworcowej. Poinformował o spotkaniu z przedstawicielami 

wydziału dróg powiatowych w Gostyniu. Gmina wystąpi z pismem do wszystkich firm znajdujących się na 

strefie o ustawienie przy wyjazdach z firmy znaku nakazu skrętu, tak aby kierowcy samochodów kierowali się w 

stronę strefy. Poinformował, że balustrada zostanie zabezpieczona i zamontowana w inny sposób, 

prawdopodobnie panelowo, zmieni się również organizacja ruchu ale potrwa to kilka tygodni. Zlecenie naprawy 

balustrady jest gestii powiatu.  

Radny Marcin Porzucek zwrócił uwagę na wyjazd z ul. Leśnej na ul. Gostyńską. Poinformował, że były 

zapewnienia, że na wyjeździe ze skrzyżowania zmieszczą się dwa samochody, będzie teren zieleni. Na chwilę 

obecną nie ma terenu zieleni, krawężniki są rozjeżdżane, nie ma możliwości aby na drodze mieściły się dwa 

samochody.   

Wójt odpowiedział, że sprawa była zgłaszana i należy to do powiatu. Drogi poszerzyć nie można gdyż będzie 

niezgodna z przepisami. Propozycja dla powiatu była taka aby założyć nowe krawężnik, utopić je maksymalnie 

w drodze. Były również wysyłane pisma, zdjęcia i do tej pory nic nie jest zrobione. Omówił również sprawę 

chodnika w kierunku MONDI. Poinformował, że mieszkańcy zgłaszają brak krawężnika. Wyjaśnił, że sprawa 

zostanie rozwiązana poprzez postawienie przy chodniku tablic uchylnych z elementami odblaskowymi oraz 

odmalowanie pasa.   

Radna Hanna Powicka zwróciła uwagę na przewrócony znak przy skrzyżowaniu na ul. Starotargową.    

  

Ad. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały nr 330/2023 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy 

na 2023 r. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Bogumiła Sosnowska.  

Uwag do projektu uchwały nie było.  

 

Ad. 6. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 331/2023 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2023-2028 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Bogumiła Sosnowska.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych (komisje Rady) 

 

 



Ad.7. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 332/2023 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/301/2022 r. 

z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla celów 

obliczenia wysokości zwrotu kosztów przewozu rodzicom dzieci niepełnosprawnych 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Bogumiła Sosnowska.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych (komisje Rady) 

 

Ad. 8. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 333/2023 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Piaski w 2023 roku 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Andrzej Konieczny.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych (komisje Rady) 

 

Ad. 9. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 334/2023 w sprawie zmiany Uchwały nr XXIV/192/2021 Rady 

Gminy Piaski z dnia 15 kwietnia 2021 r. w sprawie określenia wysokości i zasad ustalenia oraz rozliczenia 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Piaski 

Projekt uchwały omówił  

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Bogumiła Sosnowska.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych (komisje Rady) 

 

Ad. 10. Zaopiniowanie projektu Uchwały nr 335/2023 w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na 

realizację zadań inwestycyjnych obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, ich 

rozliczania oraz kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Andrzej Konieczny.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych (komisje Rady) 

 

Ad. 11. Sprawy bieżące. 

 
Radna Grażyna Andrzejewska zapytała o sterylizację kotów.  

Radna Hanna Powicka poinformowała, że NOE prowadzi akcję sterylizacja  dla gminy Piaski, Gostyń i Borek 

dla kotów wolnożyjących oraz właścicieli. NOE oczekuje na zgłoszenia celem zapisu na zabieg. Po zabiegu koty 

pozostają jedną dobę na obserwacji.   

Radna Dagmara Rucińska poprosiła  o interwencje w sprawie wycinki drzew i gałęzi przy drodze Szelejewo – 

Zalesie  

Wójt odpowiedział, że na spotkani poinformowano że drzewa i gałęzie będą wycinane przy drodze między 

Strzelcami a Lipiem. Na spotkani zwrócił uwagę na ważniejszy odcinek wspomniany przez radną, który zagraża 

niebezpieczeństwem w ruchu drogowym.  

Radny Łukasz Waleński zapytał o niedokończony odcinek drogi w Smogorzewie. 

Wójt odpowiedział, że jest to odłożone w czasie.  

Radny Waleński zapytał o możliwość spotkania w sprawie przekopania rowu. 

Wójt poprosił o telefon w przyszłym tygodniu, na miejsce przyjedzie z prezesem ZUK w Piaskach.  

Radny Waleński zapytał o osoby odpowiedzialne za wycinkę drzew, krzewów, przycięcie gałęzi. W zeszłym 

roku rozmowy z radnymi powiatu w sprawie drogi od krzyża do sklepu, do tej pory nic nie zostało załatwione. 

Gałęzie drzew wiszą na drogą, nie można przejechać dużym samochodem, wystarczy gałęzie obciąć na 

wysokości 5,5 m, nie są to duże środki na oczyszczenie terenu. Poprosił o poruszenie tematu wycinki drzew i 

krzewów.  

Radna Maria Wesołek powiedziała, że może być to ujęte w jednym piśmie gdzie wskaże się wszystkie 

niebezpieczne miejsca.  

Radna Hanna Powicka zwróciła uwagę na wycinkę przy drodze Strzelce Wielkie – Strzelce Małe.  

Radna Karolina Przybylska zapytała o drogę znajdująca się między Strzelcami a Piaskami, przy działkach koło 

probostwa postawiono zakaz wjazdu. 

Wójt odpowiedział, że to jest droga którą wyjeżdżali rolnicy, teraz powstaje osiedle, znak postawiła spółka 

ponieważ była awaria dren. Gmina musi wybudować w tym miejscu gminną drogę aby mieszkańcy mogli 

dojeżdżać do swoich posesji, wystąpiono do powiatu o możliwość zjazdu na drogę powiatową, droga będzie 

przeniesiona w inne miejsce, do wycięcia są dwie lipy, RDOŚ nie chce wyrazić zgody na wycinkę, Drogę należy 

usankcjonować prawnie.  

Radna Hanna Powicka zwróciła uwagę, że przy wycince drzew należy pamiętać o nasadzeniach nowych drzew.  



Wójt odpowiedział, że nasadzenia są, narzuca to również RDOŚ przy wyrażaniu zgody, wskazane jest ile drzew 

nowych należy nasadzić.  

Radna Dagmara Rucińska zapytała czy firma która kruszyła i zabrała kamionkę z miejscowości Lipie, może 

również zabrać kamienie zalegające w Michałowie. Zapytała w jaki sposób zabezpieczyć teren aby nikt więcej 

nie wywoził.  

Wójt odpowiedział, że należy sprawę przemyśleć jak zabezpieczyć teren. 

Radna Justyna Sarbinowska poinformował, że jest problem z dojazdem karetki do pacjenta w miejscowości 

Drzęczewo.    

Wójt powiedział, że nie ma możliwości zorganizowania objazdu, był również problem z odbiorem śmieci, 

otwarto przejazd przez podwórze i pojawił się problem. 

Radna Grażyna Andrzejewska poinformowała, że przywrócono dojazd do posesji.  

Radny Łukasz Waleński zapytał czy wiadomo jest jak będzie wyglądać zatrzymanie ruchu Piaski – 

Smogorzewo, Smogorzewo – Gostyń podczas budowy obwodnicy  

Wójt odpowiedział, że 5 kwietnia o godz. 13.00 w Centrum odbędzie się spotkanie z dyrektorem GDDKiA, 

przedstawiciele wykonawcy gdzie będzie można wyjaśnić wszystkie wątpliwości.  

Radny Rafała Nowak zwrócił uwagę na drzewa w Grabonogu, poinformował, że gałęzie lipy wchodzą w linie 

energetyczne.  

Wójt odpowiedział, że sprawa zostanie zgłoszona do energetyki, ponieważ gmina nie może przycinać gałęzi gdy 

wchodzą w linie energetyczne.  

Radny Dariusz Naskręt zapytał czy zostało zgłoszone postawienie lustra na skrzyżowaniu ul. Kasprzaka z ul. 

Zielonej.  

Sekretarz poinformował, że sprawa była przekazana.  

Omówiono również sprawę naprawy kładki przy Malinczy.  

Radny Marek Majsnerowski podziękował za przekazanie środków dla OSP Bodzewo na zakup samochodu. 

Radna Maria Wesołek przypomniała o przepuście w Szelejewie.  

 

Przewodnicząca posiedzenia  

Maria Wesołek  

 
Przygotował(a): Joanna Polaszyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


